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Obecní úřad Dolní Radechová vyhlašuje                               
4. ročník soutěže „Rozkvetlá okna Dolní Radechové“

Soutěží se o nejrozkvetlejší okna a balkony, které se nachází na území 
obce. Soutěže se může zúčastnit každý občan naší obce. Do soutěže budou 

navrženy jakákoliv okna nebo balkony, které jsou viditelné z veřejně 
přístupné komunikace nebo jiného veřejného prostranství. Hodnotit se bude 
zejména estetika, kompoziční uspořádání, nápaditost a náročnost pěstování.

Odborná komise vyhodnotí navržené domy v srpnu. 
Autoři tří nejhezčích oken a balkonů získají zajímavé tematické ceny. 

Slavnostní vyhlášení výsledků a předání cen nejlepším pěstitelům proběhne 
po vyhodnocení soutěže v září. Termín vyhlášení výsledků a předání cen 

bude včas oznámen. Nejhezčí výzdoby budou vyfotografovány a zveřejněny 
v obecním zpravodaji.

Do soutěže se není nutné přihlašovat. 
Vhodní soutěžící budou navrženi starostou a členy komise.

ROZKVETLÁ OKNADolní Radechové

4. ročník



   
 

  
1 

ZKRÁCENÝ ZÁPIS Z  3. ZASEDÁNÍ   
ZASTUPITELSTVA  OBCE,   KONANÉHO   
DNE  6.2.2019   V 18:00  HODIN V ZASEDACÍ 
MÍSTNOSTI VÍCEÚČELOVÉHO OBECNÍHO 
CENTRA V DOLNÍ RADECHOVÉ 
Přítomno 7 členů ZO. 
Zastupitelstvo obce schválilo : 
1) Ověřovatele zápisu ve složení Martin Jošt a 
Tomáš Klikar. 
2) Program 3. zasedání ZO 
1. Volba ověřovatelů zápisu 
2. Schválení programu 3. zasedání ZO 
3. Odklad plnění usnesení z 2. zasedání ZO 
4. Schválení žádostí o změnu č.1 územního plánu 
Dolní Radechová 
5. Schválení rozpočtu na rok 2019 
6. Informace 
7. Návrh usnesení 

3) Odklad plnění usnesení z 2.zasedání ZO 
Starosta sdělil, že původně navrhl schválit plnění 
usnesení z 2.zasedání ZO, ale protože není splněn 
jeden bod, a to podepsána smlouva o bezúplatném 
převodu majetku – Varovný a vyrozumívací systém a 
digitální povodňový plán, navrhl schválit odklad tohoto 
plnění. Původně měl být majetek předán do konce 
roku 2018, ale předání je posunuto na konec března 
2019. Po podepsání smlouvy bude na příštím 
zasedání ZO toto plnění usnesení schváleno. 
4) Schválení žádostí o změnu č.1 územního plánu 
Dolní Radechová 
Starosta seznámil přítomné s tím, že se rozhodl pro 
změnu č.1 územního plánu Dolní Radechová, protože 
má jeden žadatel vážný zájem o stavbu rodinného 
domu. Z tohoto důvodu zveřejnil na konci minulého 
roku tuto informaci. Zájemci o změnu mohli podat 
žádost do 11.1.2019. Do tohoto termínu podalo 
žádost 9 zájemců z řad občanů a k tomu starosta 
přidal jednu žádost za obec. Celkem je tedy 10 
žádostí o změnu č.1 územního plánu.  
Dále starosta informoval, že všechny žádosti budou 
vyřízeny ve zkráceném postupu, proto se musí 
nejprve požádat o stanovisko Krajský úřad 
Královéhradeckého kraje, orgán ochrany přírody a 
krajiny. Všechny žádosti by měly být potvrzeny. Dále 
bude problém se žádostmi, kde jsou pozemky mimo 
zastavěnou část obce, což se týká tří žádostí. 
Problém bude i s pozemky, které jsou 
v zemědělském půdním fondu v I. nebo II. třídě 
ochrany, což se týká jedné žádosti.  
Starosta nesouhlasí se zařazením žádosti č. 1 do 
změny územního plánu. Jedná se o pozemek, který 
je nevhodný pro stavbu rodinného domu z více 
důvodů. Pozemek je malý, tvar pozemku je pro 
stavbu nevhodný, z jedné strany  pozemku  je silnice 

I. třídy a z druhé místní komunikace, pozemek není 
zasíťovaný a je v těsné blízkosti ochranného pásma 
obchvatu Náchod. V platném územním plánu je 
pozemek veden jako veřejné prostranství 
s předkupním právem pro Obec Dolní Radechovou. 
Starosta dal slovo přítomné majitelce pozemku, která 
uvedla, že má vážný zájem na tomto pozemku 
postavit rodinný dům, který se na pozemek vejde. 
Dále majitelka uvedla, že pozemek neprodá obci ani 
za 50 let. 
Do diskuse se přidal Tibor Jirman, který se ještě 
jednou majitelky zeptal, jestli si uvědomuje možná 
rizika stavby rodinného domu na tomto místě. 
Majitelka potvrdila vážný zájem o stavbu rodinného 
domu. Tibor Jirman na základě toho navrhl, aby i tato 
žádost byla zahrnuta do schválených žádostí o 
změnu č.1 územního plánu Dolní Radechová. 

5) Schválení rozpočtu na rok 2019 
Starosta uvedl, že v návrhu příjmů vycházel 
z minulého roku s mírnou rezervou. Jmenoval 
investiční akce, které jsou zařazeny do rozpočtu: 
nová garáž u haly, přístavba k hasičské zbrojnici, 
opravy chodníků ulice Náchodská - od ulice Krátká po 
ulici Do Celbova dolu a od bývalého obecního úřadu 
po ulici Tichou, oprava komunikace ulice Kalasperk, 
rozšíření parkovacích stání u obecního úřadu, v ulici 
Zámecká u Jírových a Sychrovských a nové veřejné 
osvětlení od bývalého obecního úřadu po ulici Tichou 
a v ulici Tichá. Na opravu komunikace ulice  
Kalasperk byla opět podána žádost o dotaci 
z Programu obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. Starosta dodal, že bude spokojen, pokud se 
podaří dokončit polovinu z plánovaných akcí.  
Rozpočet na rok 2019 je schodkový, když příjmy jsou 
10.991.305,- Kč a výdaje 11.431.426,- Kč. Rozpočet 
bude schválen v závazných ukazatelích na paragrafy. 
Schodek bude kryt přebytkem hospodaření 
z minulých let.  
6) Informace 
1. Obchvat Náchoda 
Starosta informoval přítomné o jednání na MěÚ 
Náchod, které se uskutečnilo 24.ledna 2019 a svolal 
ho starosta Náchoda Jan Birke. Starosta Dolní 
Radechové a starostky Kramolny a Vysokova byli 
starostou Náchoda, zástupcem ŘSD ČR a 
projektanta informováni o stavu přípravy obchvatu 
Náchoda. Na jednání byly dohodnuty přesné termíny 
jednání na jednotlivých úřadech, kde budou 
informováni vlastníci pozemků, kterých se obchvat 
týká o dalším postupu výkupu dotčených pozemků. 
V Dolní Radechové se jednání uskuteční ve čtvrtek 
16.května 2019 v 17.00 hodin, pravděpodobně 
v zasedací místnosti Sportovního a společenského 
centra Dolní Radechová. 
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2. Oslavy svěcení obecního praporu 
Starosta informoval, že by se oslavy svěcení 
obecního praporu měly konat v sobotu 15.června 
2019. Zahájení je naplánováno na odpoledne, 
program by měl být pro všechny věkové kategorie. 
K této akci by měla být uspořádána výstava, večer je 
v plánu taneční zábava. 

7) Návrh usnesení 
Starosta požádal Tomáše Klikara, aby přečetl návrh 
usnesení a vyzval k hlasování. 

Starosta poděkoval přítomným, že se zúčastňují 
zastupitelstva a vyzval je, aby i nadále chodili a 
informovali ostatní. 
Zapsal: Jan Michel 7.2.2019 
 
ZKRÁCENÝ ZÁPIS ZE  4. ZASEDÁNÍ   
ZASTUPITELSTVA  OBCE,   KONANÉHO   
DNE  24.4.2019   V 18:00  HODIN V ZASEDACÍ 
MÍSTNOSTI VÍCEÚČELOVÉHO OBECNÍHO 
CENTRA V DOLNÍ RADECHOVÉ 
Přítomno 7 členů ZO. 
Zastupitelstvo obce schválilo : 
1) Ověřovatele zápisu ve složení Josef Beneš a 
Tibor Jirman. 
2) Program 4. zasedání ZO 
1. Volba ověřovatelů zápisu 
2. Schválení programu 4. zasedání ZO 
3. Schválení plnění usnesení z 2. zasedání ZO 
4. Schválení plnění usnesení ze 3. zasedání ZO  
5. Schválení finančního daru Českému svazu včelařů, 
z.s. 
6. Schválení obecně závazné vyhlášky č.1/2019, 
kterou se stanoví části společného školského obvodu 
základní školy 
7. Schválení obecně závazné vyhlášky č.2/2019 o 
místních poplatcích 
8. Schválení pořízení Změny č. 1 Územního plánu 
Dolní Radechová ve zkráceném postupu  
9. Schválení určeného zastupitele Ing.Jana Michela k 
projednávání změny Územního plánu Dolní 
Radechová 
10. Schválení účetní závěrky Obce Dolní Radechová 
sestavené ke dni 31.12.2018 
11. Schválení účetní závěrky příspěvkové organizace 
ZŠ a MŠ Dolní Radechová sestavené ke dni 
31.12.2018 
12. Schválení závěrečného účtu obce za rok 2018 
13. Rozpočtové opatření č.3 
14. Informace 
15. Návrh usnesení 
3) Schválení plnění usnesení z 2. zasedání ZO 
Na 2. zasedání ZO byl schválen pronájem části 
pozemkové parcely č.3/5, části pozemkové parcely 
č.4/1, 4/15, katastrální území Dolní Radechová, 

pronájem 1. a 2. části pozemkové parcely č.3/9, 
katastrální území Dolní Radechová. Smlouvy o nájmu 
byly podepsány začátkem roku 2019. Dále byly 
schváleny darovací smlouvy s SK Benfikou Dolní 
Radechová, z.s., Oblastní charitou Červený Kostelec 
a Městskou knihovnou Náchod, o.p.s. Darovací 
smlouvy byly podepsány koncem roku 2018. Na 
tomto zasedání zastupitelstva obce byla dále 
schválena obecně závazná vyhláška č.2/2018 o 
nočním klidu, dotace na přípojky splaškové 
kanalizace, úprava rozpočtu č.10 a pravidla 
rozpočtového provizoria obce Dolní Radechová. 
Obecně závazná vyhláška nabyla platnosti 15. dnem 
po vyvěšení. Přípojky splaškové kanalizace byly 
dokončeny a dotace na ně použita. Nakonec byla 
schválena smlouva o bezúplatném převodu majetku 
– Varovný a vyrozumívací systém a digitální 
povodňový plán, Plán rozvoje sportu Dolní 
Radechová 2018-2023 a nákup traktoru John Deere 
5090M  s  příslušenstvím.  Smlouva o  bezúplatném  
převodu  majetku  byla  podepsána 20.3.2019.  
Plán rozvoje sportu Dolní Radechová 2018-2023 je 
uložen na obecním úřadu a traktor již slouží od 
prosince pro potřeby obce.  
4) Schválení plnění usnesení z 3. zasedání ZO 
Na 3. zasedání ZO byly schváleny žádosti 
č.1,2,3,4,5,6,7,8,9,10 na změnu č.1 územního plánu 
Dolní Radechová. Žádost o pořízení změny č.1 
územního plánu Dolní Radechová byla podána na 
Městský úřad odbor výstavby a územního plánování 
dne 7.2.2019. Dále byl schválen rozpočet na rok 2019 
jako schodkový. Podle tohoto rozpočtu se hospodaří.  
5) Schválení finančního daru Českému svazu 
včelařů, z.s. 
Starosta informoval, že ho ve středu 27.3.2019 
navštívili zástupci Českého svazu včelařů Náchod 
pánové Jan Škoda a Josef Havel, kteří podali na 
obecní úřad žádost o dotaci.  
Požadují dotaci podle finančních možností obce. 
Příspěvek je určen na opatření „Boj proti varroáze“ a 
dalším nemocem včel a na pomoc začínajícím 
včelařům. Zastupitelé byli o žádosti informováni na 
poradě ve středu 27.3.2019. Shodli jsme se na 
finančním příspěvku ve výši 5.000,- Kč.  
6) Schválení obecně závazné vyhlášky č.1/2019, 
kterou se stanoví části společného školského 
obvodu základní školy 
Starosta vysvětlil, že tento bod doplnil až po 
konzultaci s úřednicí Ministerstva vnitra, odboru 
veřejné správy, dozoru a kontroly. Jedná se o 
vyhlášku, kterou jsme schvalovali již v loňském roce 
a letos se musí změnit, protože nám Město Náchod 
změnilo školské obvody pro žáky základní školy 
2.stupně. Místo přirozené spádovosti do ZŠ Náchod 
Plhov nám bylo určeno, že děti budou patřit pod ZŠ 
T.G.Masaryka Náchod.  
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S tímto rozhodnutím starosta nesouhlasí, a proto se 
rozhodl dohodu o vytvoření společného školského 
obvodu ZŠ T.G.Masaryka nepodepsat. Hlavním 
důvodem je bezpečnost dětí, které by měly minout ZŠ 
Náchod Plhov a pokračovat přes celý Náchod na ZŠ 
T.G.Masaryka. 
Dále starosta informoval přítomné, jaký dopad bude 
mít toto rozhodnutí. Rodiče dětí z Dolní Radechové, 
kteří budou příští školní rok navštěvovat 2.stupeň ZŠ 
můžou podat přihlášku na několik základních škol 
najednou. V případě, že jejich dítě nebude přijato ani 
na jednu ZŠ a Obec Dolní Radechová nemá 
podepsanou dohodu o vytvoření školského obvodu, 
pak tento případ řeší Krajský úřad 
Královéhradeckého kraje. Ten neumístěné dítě 
s největší pravděpodobností zařadí pod ZŠ 
T.G.Masaryka Náchod. 
Nakonec starosta vysvětlil, k jakým změnám dochází 
u nové vyhlášky. Pouze se vypustí bod o vytvoření 
školského obvodu ZŠ Náchod Plhov.  

7) Schválení obecně závazné vyhlášky č.2/2019 o 
místních poplatcích 
Starosta vysvětlil, co ho vedlo k návrhu změny 
vyhlášky o místních poplatcích. Hlavním důvodem je, 
že Obecně závazná vyhláška o místních poplatcích č. 
3/2007 již neodpovídá současným zákonům a 
některé poplatky jsou nepřiměřeně nízké (převzaty 
z vyhlášky z roku 1997). Na stejné úrovni zůstane 
poplatek ze psů a ze vstupného. K největším 
změnám dochází u poplatku za užívání veřejného 
prostranství. Měnit se bude i poplatek z ubytovací 
kapacity. Zastupitelé byli o změnách předem 
informováni.  

8) Schválení pořízení Změny č. 1 Územního plánu 
Dolní Radechová ve zkráceném postupu 
pořizování změny územního plánu 
Starosta informoval o pořízení Změny č. 1 Územního 
plánu Dolní Radechová. O změnu územního plánu 
má zájem 10 zájemců. Bylo dohodnuto, že Změna č. 
1 Územního plánu Dolní Radechová bude pořízena 
ve zkráceném postupu. To znamená, že se musí 
nejprve zajistit stanovisko Krajského úřadu 
Královéhradeckého kraje, odboru životního prostředí, 
kde musí být doloženo, že ani jedna změna nemusí 
být posuzována z hlediska vlivů na životní prostředí. 
Protože již bylo stanovisko KrÚ vydáno 2.4.2019, je 
možné pořízení Změny č. 1 Územního plánu Dolní 
Radechová ve zkráceném postupu pořizování změny 
územního plánu schválit zastupitelstvem obce. 
9) Schválení určeného zastupitele Ing.Jana 
Michela k projednávání změny Územního plánu 
Dolní Radechová 
Pro projednání změny územního plánu Dolní 
Radechová je nutné, aby zastupitelstvo obce 

schválilo pověřeného zastupitele. Protože starosta 
nechtěl zbytečně zatěžovat ostatní zastupitele, navrhl 
se jako určený zastupitel sám.  
Starosta seznámil přítomné s tím, že následující bod 
souvisí s dalšími dvěma body a schvalují se 
každoročně. 
10) Schválení účetní závěrky Obce Dolní 
Radechová sestavené ke dni 31.12.2018 
Povinnost schvalovat účetní závěrky ve veřejné sféře 
(některých účetních jednotek) je stanovena zákonem 
č. 239/2012 Sb. 
Zastupitelstvo obce by mělo schválit účetní závěrku 
obce k 31.12.2018 bez výhrad a připomínek a 
v rozsahu těchto finančních výkazů: Rozvahy, Výkazu 
zisku a ztráty, Přílohy účetní uzávěrky, Inventarizační 
zprávy a Roční zprávy o finanční kontrole.  
11) Schválení účetní závěrky příspěvkové 
organizace ZŠ a MŠ Dolní Radechová sestavené 
ke dni 31.12.2018 
Povinnost schvalovat účetní závěrky ve veřejné sféře 
(některých účetních jednotek) je stanovena zákonem 
č. 239/2012 Sb. 
Zastupitelstvo obce by mělo schválit účetní závěrku 
příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Dolní Radechová 
k 31.12.2018 bez výhrad a připomínek a v rozsahu 
těchto finančních výkazů: Rozvahy, Výkazu zisku a 
ztráty, Přílohy účetní uzávěrky, Inventarizační zprávy 
a zprávu o finanční kontrole a kontrole hospodaření a 
žádost o rozdělení hospodářského výsledku za rok 
2018 do rezervního fondu.  
12) Schválení závěrečného účtu obce za rok 2018 
Návrh závěrečného účtu obce za rok 2018 byl 
zveřejněn  po  dobu  15 dnů, od 8.4. do 24.4.2019. 
Součástí závěrečného účtu je přezkoumání 
hospodaření obce. To bylo provedeno dne 
18.12.2018 a 18.2.2019 se závěrem, že při 
přezkoumání hospodaření podle § 10 odst.3 písm. a) 
zákona č.420/2004 Sb., o přezkoumávání 
hospodaření územních samosprávných celků a 
dobrovolných svazků obcí, nebyly zjištěny chyby a 
nedostatky a neuvádí žádná rizika dle § 10 odst. 4 
písm. a) zákona č. 420/2004 Sb.  
Starosta uvedl, že závěrečný účet je nejdůležitější ze 
schvalovaných tří bodů. Jedná se vlastně o skutečné 
plnění rozpočtu v roce 2018. Pro zajímavost uvedl 
příklad plnění u daně z přidané hodnoty. Starosta 
navrhl schválit závěrečný účet obce za rok 2018 bez 
výhrad. 
13) Rozpočtové opatření č.3 
Starosta seznámil přítomné s tím, že z důvodu 
realizace dalších akcí je zapotřebí provést rozpočtové 
opatření č.3 (dříve úpravy rozpočtu). Jedná se o 
navýšení výdajů na provedení dalších zpevněných 
ploch pro parkování u haly. 
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Dále navýšení výdajů na opravy části ulice Zámecká 
od silnice I/14 po most přes Radechovku a opravu 
části komunikace ulice Habršperk od křižovatky 
s ulicí Na Kruhovce po křižovatku. Z tohoto důvodu je 
zapotřebí navýšit rozpočet o 1.000.000,- Kč. Výdaje 
na tyto akce budou využity z rozpočtové rezervy. 
Jedná se o rozpočtové opatření č.3. Rozpočtová 
opatření, která neschválilo zastupitelstvo obce byla 
v pravomoci starosty jsou zveřejněna na webových 
stránkách obce.  
14) Informace 
Starosta nejprve informoval přítomné o pokračování 
rekonstrukce silnice I/14. Dále seznámil přítomné 
podrobně s realizací obecních akcí. Uvedl, že proti 
plánu bylo navíc provedeno parkoviště u haly a zvětšil 
se rozsah prací u parkovacího stání v ulici Zámecké 
u Jírů. Mělo by dojít k celkové opravě části 
komunikace od hlavní silnice po most přes 
Radechovku. 
Nakonec přítomné stručně seznámil s akcí svěcení 
obecního praporu. Uvedl, že se akce nakonec 
uskuteční v sobotu 22.6.2019. Podařilo se zajistit 
kapelu na večerní taneční zábavu a firmu, která 
zajistí kompletně občerstvení. Podle něho je už 
nejvyšší čas pokračovat v organizaci této akce např. 
návrhem plakátů a propagačních materiálů.  

15) Návrh usnesení 
Starosta požádal Tibora Jirmana, aby přečetl návrh 
usnesení a vyzval k hlasování. 
Starosta poděkoval přítomným, že se zúčastňují 
zastupitelstva a vyzval je, aby i nadále chodili a 
informovali ostatní. 
Zapsal: Jan Michel 25.4.2019 

INFORMACE STAROSTY 
Komunální odpad 
Případné informace týkající se změn ve svozu 
odpadu podáme osobně na obecním úřadu Dolní 
Radechová, telefonicky na tel.č. 491424724, 
724179769, nebo e-mailem na adrese 
obec.dolrad@seznam.cz. 
V případě ostatních problémů se svozem 
(nevyvezené popelnice) volejte dispečink MP a.s. 
paní Petru Formánkovou 493646774. 
Tříděný odpad 
Neustále dochází k chybám ve třídění odpadů: 
-do kontejnerů na plasty a papír nepatří komunální 
odpad, 
-obaly od džusů a mléka, tzv. „tetrapacky“ patří do 
žlutého kontejneru na tříděný odpad, ne do 
kontejneru na papír, 
-do kontejnerů na sklo nepatří porcelán ani zrcadla, 
-sklo je zapotřebí třídit na čiré a barevné, při vyvážení 
je korba nákladního auta dělená 

-papírové krabice je zapotřebí rozložit nebo 
rozšlápnout, aby se do kontejnerů na papír toho vešlo 
více, 
-papírové krabice je nutné vyprázdnit, aby tam 
nezůstaly zbytky polystyrénu nebo igelitových pytlů 
Děkuji Vám, že třídíte odpad. 
Kontejner na drobný elektroodpad 
V měsíci červnu by měl být vedle kontejneru na textil 
u prodejny potravin umístěn červený kontejner na 
drobný elektroodpad.  
Do tohoto odpadu patří baterie a drobné 
elektrospotřebiče jako kalkulačky, rádia, mobily, 
elektronické hračky, fény a podobně.  
Do tohoto kontejneru nepatří televizory, počítačové 
monitory, zářivky, úsporné žárovky a velké domácí 
spotřebiče jako např. ledničky, pračky, chladničky a 
podobně. 
Poplatek za psa 
Kdo jste ještě nezaplatil poplatek za psa za rok 2019, 
učiňte tak nejpozději do 30.6.2019. Platit můžete 
v hotovosti každý všední den, nejlépe ve středu 9.00 - 
12.00 hod. a 13.00 - 17.00 hod., nebo na účet obce: 
7424551/0100, variabilní symbol číslo popisné 
rodinného domu. Kdo bude platit elektronickým 
bankovnictvím, je zapotřebí uvést jméno plátce.  
Poplatek za jednoho psa: 120,- Kč za 1 rok, za 
každého dalšího: 180,- Kč, pro důchodce, občany, 
kteří pobírají vdovský či invalidní důchod, který je  
jediným zdrojem příjmů: 60,- Kč. 
Po tomto termínu budou rozesílány upomínky. 
Děkujeme za pochopení. 

Tříkrálová sbírka 2019 
V sobotu 5.1.2019 proběhla v Dolní Radechové 
potřetí „Tříkrálová sbírka“. V tento den chodili po obci 
koledníci se zapečetěnými pokladničkami. Výtěžek 
Tříkrálové sbírky v Dolní Radechové byl 5.298,- Kč. 
Děkuji všem dárcům za finanční příspěvek. 
Prostředky z Tříkrálové sbírky jsou tradičně určeny na 
pomoc lidem nemocným, se zdravotním postižením, 
seniorům, rodičům s dětmi v tísni a dalším jinak 
sociálně potřebným. 
 
Zašlapaný projekt 
Od roku 2016 probíhala příprava projektu jehož cílem 
byly úpravy potoka Radechovky v Dolní a Horní 
Radechové. Stavebníkem bylo Povodí Labe s.p., 
projektantem firma Vodní zdroje Ekomonitor spol. 
s r.o. Na základě připomínek k projektové 
dokumentaci ze strany úředníka Městského úřadu 
v Náchodě, odboru životního prostředí, bylo svoláno 
jednání na 8.června 2017 přímo na místo. Během 
prohlídky části koryta Radechovky bylo na základě 
jeho připomínek navrženo některé opěrné zdi 
vypustit. 
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Protože tento úředník nesouhlasil s projektovou 
dokumentací a požadoval vypracování a posouzení 
více variant úprav koryta Radechovky, byla prohlídka 
ukončena. Dále byl z jeho strany požadován 
biologický průzkum. Po vypracování tohoto posudku 
bylo Krajským úřadem Královéhradeckého kraje 
vydáno povolení výjimky ze zákazu u zvláště 
chráněných druhů živočichů. I přesto tento úředník 
požadoval další varianty řešení, které nebylo možné 
ze strany projektanta splnit. Z tohoto důvodu byl 
projekt ukončen a nebude realizován. Koryto mohlo 
být více průtočné, břehy někde zpevněné opěrnými 
zdmi, ale nebude nic. Díky jednomu úředníkovi… 
 

Z ČINNOSTI SOCIÁLNÍ KOMISE 
Vážení občané, 
blíží se polovina tohoto roku, a proto bych vám chtěla 
napsat pár řádků z činnosti naší komise. Od nového 
roku jsme s velkou radostí navštívily již 31 občanů. 
Někteří pobývají v domově důchodců, kam za nimi 
rádi jezdíme. Chodíme ve dvojicích s kytičkou a 
dárkovým balíčkem, popřejeme hodně zdraví do 
dalších let a popovídáme si s nimi. Chtěla bych  
připomenout, že gratulovat chodíme "DEN" před 
vašimi narozeninami.  
V květnu 13. a 14. jsme uspořádaly sbírku pro 
Diakonii Broumov. Přestože je ve vesnici kontejner na 
oblečení, něco se vybralo. Příští rok toto budeme 
znovu opakovat. Včas budou vylepeny letáky. 
Tímto, bych chtěla poděkovat členkám za pomoc při 
této akci a pracovníkům naší obce, kteří nám v hale 
přichystali vytápěnou místnost a občerstvení /varnou 
konvici a skleničky/, neboť venku bylo špatné počasí.  
Další naší milou povinností je akce, vítání občánků. O 
tom vás budu informovat v dalším čísle.  
Přeji všem občanům hodně zdraví, dětem hezké a 
slunečné prázdniny.  
Jana Kosinková, předsedkyně sociální komise 

 
ZPRÁVY ZE ŠKOLY A ŠKOLKY 
S rozkvetlými pampeliškami přišel čas, kdy také my 
ve škole přemýšlíme o podobě budoucího školního 
roku, který tu bude coby dup. Do školy se přihlásilo 
osm nových prvňáčků a školka je naplněná až po 
strop. Jsme za to opravdu rádi a moc se na nové děti 
těšíme. 
Škola se zapojila do několika projektů 
Královéhradeckého kraje, které bude realizovat na 
podzim, a získala finanční prostředky z programu: 
Podpora realizace projektů v oblasti prevence 
rizikového chování a zdravého životního stylu. Jedná 
se o částku větší než čtyřicet tisíc korun a škola za ně 
uspořádá několik programů pro děti zaměřených na 
tvorbu pozitivního klima školy a podporu zdravých 

vztahů mezi žáky. Zažádali jsme také o pomoc pro 
děti z rodin, které nemají finanční prostředky na 
školní obědy. Chceme, aby tyto děti byly 
rovnocennými členy své vrstevnické skupiny.  
Mateřská škola uzavře tento školní rok výletem do 
Tkalcovského muzea v Trutnově, spaním ve školce a 
pasováním předškoláků na školáky.  I v základní 
škole nás v tomto školním roce čeká ještě několik 
akcí, mezi něž patří návštěva dopravního hřiště 
s praktickou výukou pravidel silničního provozu a 
pasování žáků prvních tříd na čtenáře, které úplně 
poprvé proběhne v dolnoradechovské knihovně a 
návštěva soukromé farmy v Pulicích.  
Na letní ozdravný pobyt děti vyrazí do našich 
krásných Krkonoš. V této souvislosti děkujeme panu 
Tomáši Bednářovi, který nám zakoupil pro děti ceny 
na soutěže v hodnotě 1000 Kč.  
Přejeme občanům obce Dolní Radechová příjemné 
letní dny s dostatkem vody, osobní pohodu a klid.  
Kolektiv ZŠ a MŠ Dolní Radechová 

Z ČINNOSTI SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 
Členové jednotky průběžně zdokonalují své znalosti 
odbornou přípravou jak v hasičské zbrojnici, tak i 
v různých kurzech.  Po praktické stránce provádíme 
výcvik přímo v jednotce, např. vyprošťování 
z havarovaných vozidel, poskytování předlékařské 
pomoci. V měsíci dubnu jsme se zúčastnili 
velitelského dne, který byl určen pro všechny členy 
jednotek a pořádal ho hasičský záchranný sbor. Jako 
každý rok zajišťujeme pro Okresní sdružení hasičů 
dodávku vody z cisterny na okresní soutěží mládeže.  
11.května jsme se zúčastnili soutěže okrsku Náchod. 
V požárním sportu jsme se umístili na 6.místě a v 
útoku dle cvičebního řádu na 5.místě, u obou disciplín 
z osmi družstev. 
Co se týče zásahů, byli jsme u několika dopravních 
nehod a odstranění spadlých stromů. V jarních 
suchých měsících jednotka vyjížděla 6 x k lesním 
požárům. 
Na počátku května jsme prováděli požární asistenci 
při ohňostroji v Náchodě, poté nás čekala okrsková 
soutěž požárních družstev na Jizbici. 
Velkou událostí pro nás je obnovení činnosti mladých 
hasičů, v jejichž řadách je již 17 dětí. Postupně se učí 
a zdokonalují svoje znalosti. Prakticky si zkusili 
činnosti spojené se zásahy hasičů. 
Za SDH Dolní Radechová Tomáš Klikar   

Místní kolo Zlaté srnčí trofeje 2019 
Dne 11.4.2019 se v Dolní Radechové konala již 
tradiční soutěž dětí v místním kole Zlaté srnčí trofeje. 
Tato soutěž je zaměřena na znalosti naší přírody a 
myslivosti. Zúčastnilo se jí celkem 12 dětí. Deset dětí 
bylo z mysliveckého kroužku Dolní Radechová a dvě 
děti byly z mysliveckého kroužku Stárkov.  
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Chladnější květnové počasí, které celou naši akci 
provázelo, nakonec vydrželo přes celou soutěž bez 
deště. Děti si tak v klidu prošly poznávací stezku v 
Celbově dole, zastřílely si ze vzduchovky na terč 
divočáka a v prostorách obecního úřadu si pak 
napsaly znalostní testy. Opět se ukázalo, že děti mají 
o přírodu zájem a tomu také odpovídaly i jejich
výsledky v soutěži. Každé dítě si odneslo s sebou 
domů nejen pěkný zážitek z prožitého dne, ale i 
odměnu v podobě diplomů, medailí a drobných dárků. 
Je třeba v dnešní době vést děti, aby měly dobrý 
vztah k přírodě, znaly ji a uměly se v ní také chovat. 
Bohužel tato doba přispívá hlavně tomu, že děti tráví 
většinu času u počítačů a mobilních telefonů a v 
přírodě tráví mnohdy minimum času. A to je škoda. 
Chtěla bych také touto cestou poděkovat panu
starostovi, ing.Michelovi, za jeho vstřícnost při 
propůjčování prostor obecního úřadu za účelem 
pořádání této soutěže.
Okresní kolo Zlaté srnčí trofeje proběhne 8. června 
na chatě Horalka ve Sněžném. Věříme, že i tam nás 
naše děti nezklamou a budou nás dobře 
reprezentovat v rámci okresu Náchod. K tomu jim 
přejeme hodně štěstí!
Jitka Vaňková Přibylová

Vyhlášení výsledků Zlaté srnčí trofeje 2019

RADECHOVSKÝ SPORT
Nohejbal
Dne 30.3.2019 jsme jako již každým rokem pořádali 
nohejbalový turnaj dvojic „Memoriál Vojty Formana, 
Zdeňka Hornycha a Jaroslava Němce“. Účast byla 
hojná a úroveň vynikající. Turnaj byl rozdělen na dvě 
úrovně a to krajskou-6 mužstev a okresní-8 mužstev.
Konečné umístění na prvních třech místech:
kraj:
1. Levý+Pohl, 2. Ducháč+Kaplan, 3. Marek team;
okres:
1. Zájezd Česká Skalice, 2. Vlčkovice, 3.
Jirman+Korec.

Okresní přebor
V letošním roce jsme okresní přebor zahájili pod
hlavičkou Stavebky Náchod: Patrik Máslo, Marcel 
Kozák, Aleš Korec, Jaroslav Volhejn, Jiří Ullwer, 
Pavel Forman, Jan Vencl ml. a Jiří Jirman.
Začátek se nám moc nevyvedl, ze čtyř zápasů máme 
pouze jednu výhru. Postupně se ale zvedáme a 
věříme v lepší výsledky. V letošním roce se již Play-
off nehraje, takže konečné pořadí bude záležet pouze 
na počtu bodů.
Současná tabulka:

1. St.koup.Jaroměř 5 4 1 17:8  8
2. Kounov 4 4 0 14:6  8
3. Zájezd 4 3 1 13:7 6

64.  Jezbiny 4 2 2 11:9  4
35. Stavebka Náchod 4 1 3 10:10 2
16. Jetřichov 4 1 3 10:10 2
17. Rasošky 5 0 5 0:25 0

Lední hokej
Benfika Dolní Radechová v sezóně 2018-2019
nakonec obsadila 2.místo v I.lize neregistrovaných 
v Hronově, když do vyřazovacích bojů postoupila 
z 1.místa. V semifinále hraném na dva zápasy nejprve 
Benfika porazila HC Elektroin 5 : 0 (kontumačně) a
7 : 6. Ve finále pak prohrála s mužstvem Prezidenti 
Hronov 4 : 7 a 3 : 4.
Výsledky:
Benfika Dolní Radechová – Prezidenti 5 : 2, 4 : 5 
sn, 2 : 4, HC Elektroin 9 : 0, 3 : 1, 2 : 10, HC Šneci
4 : 3, 2 : 4, 4 : 5 sn, GZ Hronov 11 : 3, 8 : 1, 5 : 0 k, 
Mladá Garda 11 : 3, 8 : 4, 8 : 3.
Tabulka po základní části
1. Benfika D.R. 15 10 0 2 3 86:46 32
2. Prezidenti Hronov 15 9 1 0 5 80:51 29
3. HC Šneci 15 6 2 2 5 62:53 24
4. HC Elektroin 15 7 1 0 7 65:57 23
5.  Mladá Garda 15 7 1 0 7 65:75 23
6. GZH 15 1 0 1 13 36:110 4

SK Benfika Dolní Radechová, z.s. 
Po delší době se podařilo sehnat nového nájemce do 
restaurace. Přijďte ochutnat točené pivo a jiné 
speciality. Otevírací doba je prozatím pondělí, středa, 
pátek od 17 hodin a od lepšího počasí i sobota od 14 
hodin. V případě zájmu o nějakou akci, otevření i 
mimo pracovní dobu nebo jakoukoliv informaci 
kontaktujete přímo nájemce na telefonním čísle 
777 858 169.
Děkujeme všem, kteří nás podpořili a přišli se bavit 
na sokolský ples, dále všem organizátorům, kteří se
podíleli na přípravě, závěrečném úklidu a samotném 
plese. Velké poděkování patří všem, co nám 
bezplatně pomáhali a nejsou členy sportovního klubu. 
Bez těchto dobrovolníků by se ples jen těžko mohl 
uskutečnit.
Závěrem přeji všem krásné letní dny s možným 
občerstvením a posezením v místní restauraci.
SK Benfika Dolní Radechová, Martin Jošt, Jiří Jirman, 
Jan Michel 
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První rok našeho jednotného zemědělského  
družstva - dokončení 
Svod dobytka do připravených stájí byl proveden dne 
31.května 1956. Hovězí dobytek byl ustájen ve 
chlévech v č.p. 66, 11, 16 a 38 a adaptované stodole 
Františka Jirmana č.p.16, selata v č.p.25, prasnice 
v č.p.66 a 11. 
Jarní práce se následkem trvalých dešťů opozdily. Při 
senoseči a ve žních pomáhaly brigády občanstva a 
patronátu, na sklizni bramborů brigády žákovské, 
vysílané ředitelstvím jedenáctileté střední školy 
v Náchodě, které se o tuto sklizeň bramborů 
z družstevních polí nejvíce zasloužily. 
Do konce roku stál tu kravín pod střechou, stála tu 
drůbežárna pro 250 nosnic a družstevníci hleděli 
s klidem a důvěrou vstříc do nového roku. 
Adaptace školní budovy 
O prázdninách roku 1956 byla zřízena ve zdejší 
školní budově z bývalého dřevníku šatna a dílna pro 
ruční práce žáků, dolejší učebna přeměněna na 
místnost pro žákovskou družinu při zdejší škole. 
Učitelský sbor školy 
Učitelský sbor naší školy sestával k 1. září 1956 ze 
ředitele školy Jaroslava Zikána a učitelky Radoslavy 
Kleslové, která u nás vyučovala do 31.prosince 1956. 
Ředitel školy Jaroslav Zikán v tomto roce onemocněl, 
ale i v pokročilé nemoci se snažil vykonávat školní  
službu až do 14.prosince 1956, kdy ulehl. Od toho 
dne až do 12.února 1957 vyučoval v I.třídě zdejší 
školy pisatel této kroniky Josef Máslo, ředitel školy ve 
výslužbě. 
Změny v učitelském sboru 
Dne 1.ledna 1957 nastoupila na zdejší škole učitelka 
Miloslava Kasnarová. Dne 3.února 1957 zemřel 
ředitel zdejší školy Jaroslav Zikán v mladém věku 34 
let. Dne 11.února 1957 nastoupila na naší škole 
učitelka Božena Kalná z Náchoda, která u nás 
vyučovala do 30.června 1957. Dne 1.srpna 1957 
nastoupil na zdejší škole službu nový ředitel Vladimír 
Bryksí. Ke dni 1.září 1957 sestával učitelský sbor 
zdejší školy z ředitele Vladimíra Bryksí a učitelky 
Miloslavy Kasnarové. 
Úmrtí ředitele naší školy Jaroslava Zikána 
Dne 3.února 1957 zemřel ředitel zdejší školy Jaroslav 
Zikán v mladém věku 34 let. Zanechal po sobě vdovu 
se 3 syny ve věku 2,7 a 9 let. Slavného jeho pohřbu 
se zúčastnilo učitelstvo našeho okresu v čele 
s okresním školním inspektorem Adolfem Kábrtem, 
žactvo zdejší školy a veliké množství občanstva dne 
6. února 1957. Odpočívá na našem hřbitově. Odešel 
předčasně. Škola v něm ztratila dobrého ředitele a 
naše obec snaživého veřejného pracovníka. „Čest 
jeho památce!“ 

Převedení státního kina do správy obce 
Dne 1.dubna 1957 bylo převedeno státní kino 
v hostinci čp.32 do správy místního národního 
výboru. Vedením byl pověřen dosavadní jeho vedoucí 
Vilém Kuttenberg. 
Volby do národních výborů 
V neděli dne 19.května 1957 byly konány volby do 
místního, okresního a krajského výboru. Byly zřízeny 
příslušné komise: místní, obvodní a okrsková. Celá 
obec byla rozdělena na 15 volebních obvodů. 
Volby do místního národního výboru naší obce měly 
tento výsledek: 
-celkový počet voličů zapsaných ve volebním obvodu 
do seznamu voličů: 624, 
-počet voličů, kterým byly vydány hlasovací lístky:614, 
-počet voličů, kteří se zúčastnili hlasování: 614, 
-počet hlasovacích lístků, které byly uznány za platné: 
614, 
-počet hlasovacích lístků, uznaných za platné, v nichž 
byla škrtnuta jména všech kandidátů: 19, 
-počet hlasovacích lístků odevzdaných pro kandidáty: 
595, 
-počet zvolených kandidátů: 15, 
-počet nezvolených členů národního výboru: 0. 
Do místního národního výboru byli zvoleni dle 
volebních obvodů: 
Augustin Prouza, Josef Janko, Vladimír Přibyl, Karel 
Netresta, Richard Křeček, Josef Prouza čp.103, Josef 
Drejsl, Vladislav Přibyl, František Nýč čp.10, Vladimír 
Bryksí, Oldřich Dyntera, Vilém Kuttenberg, Jiří 
Špaček, Josef Pinkava čp.38, Jaroslav Ságner. 
Ustavující schůze místního národního výboru 
Dne 27.května 1957 byla konána v malém sále 
jednoty „Bořků“ ustavující schůze místního národního 
výboru.  
Předsedou MNV byl zvolen dosavadní předseda 
Josef Drejsl, tajemníkem Jaroslav Ságner, členy rady 
Vladimír Přibyl čp.59, Vilém Kuttenberg a František 
Nýč čp. 5. 
Dále byli stanoveni předsedové komisí: zemědělské 
komise Josef Pinkava ml. čp.38, finanční komise 
Vladislav Přibyl, kulturní komise Richard Křeček, 
komise pro výstavbu Josef Janko, trestní komise 
Josef Drejsl, bezpečnostní komise Josef Prouza 
čp.103, hřbitovní komise Josef Jirman čp.122, 
zdravotně-sociální komise Augustin Prouza čp.3, 
letopisecké komise Josef Máslo čp.44. 
 
V dalším čísle zpravodaje opět najdete pokračování 
z historie obce. 
Děkuji všem autorům za příspěvky. Žádám další 
občany o příspěvky do zpravodaje. Nepodepsané 
příspěvky napsal starosta. 
Obecní zpravodaj 1/2019, vydala Obec Dolní Radechová 
Červen 2019, počet výtisků 270, 
Sestavil a graficky upravil Jan Michel 
Určeno pro vnitřní potřebu obecního úřadu.                                                                  
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22. 6. 2019

V PŘÍPADĚ
NEPŘÍZNIVÉHO

POČASÍ SE AKCE BUDE 
KONAT UVNITŘ SPORTOVNÍ HALY.

BOHATÝ 

VÝBĚR NÁPOJŮ 

I OBČERSTVENÍ 

BĚHEM CELÉ AKCE

AKCE SE KONÁ NA HŘIŠTI 

ZA SPORTOVNÍ HALOU

K DOSTÁNÍ 

DÁRKOVÉ

PŘEDMĚTY OBCE

Žehnání 
praporu  obce

ZVEME  VŠECHNY  OBČANY  A  RODÁKY  NAZVEME  VŠECHNY  OBČANY  A  RODÁKY  NAZVEME  VŠECHNY  OBČANY  A  RODÁKY  NA

13:00 ZAHÁJENÍ AKCE | 

14:00 SLAVNOSTNÍ SLOVO STAROSTY 

A ŽEHNÁNÍ PRAPORU OBCE ZA PŘÍTOMNOSTI 

NÁCHODSKÉHO DĚKANA | 15:00 ATRAKCE PRO DĚTI 

I DOSPĚLÉ, VÝSTAVA Z HISTORIE OBCE | 16:30 MODNÍ 

PŘEHLÍDKA - „NAPŘÍČ STOLETÍM“ | 1
9:00 HUDBA 

K TANCI I P
OSLECHU (LEDVINSTONE)


